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Fråga till ordförande Deshira Flankör, Kommunstyrelsen, Värmdö kommun 2017-12-11 

Avtal om Porslinsmuseet 

För närmare ett år sedan, i januari 2017, poserade du på en stort uppslagen bild på förstasidan i 
Nacka Värmdö Posten tillsammans med din företrädare Monica Pettersson (M) och chefen för 
Nationalmuseum, överintendenten Berndt Arell med rubriken ”Fredlig lösning på museitvist; 
Nationalmuseum tar över ansvaret för Gustavsbergs Porslinsmuseum, som nu blir kvar i 
Torkhuset”. 

I reportaget heter det: ”Kommunstyrelsens ordförande Deshira Flankör. (M), säger att man säkrat 
en långsiktig utveckling (min kursivering) av museiverksamheten och tryggat samlingarna.” Och 
vidare: ”Det är en fantastiskt bra lösning. Porslinsmuseet är en mycket viktig del i vårt arbete 
med att utveckla ett kulturellt centrum i hamnen. Många upplever museet som Gustavsbergs själ. 
Nu kan vi fortsätta fokusera på utformningen av det framtida kultur- och upplevelsehuset” säger 
hon. 

Alla vi som engagerar oss i frågan om Porslinsmuseets framtid drog med detta klara besked en 
suck av lättnad. Men sedan har det varit tyst och vid årsskiftet syns överenskommelsen om ett 
avtal gå ut. 

”Förhandlingar pågår” har det hetat när vi har ställt frågor. Jag är medveten om att ett sådant 
avtal innehåller en rad överväganden inte minst ekonomiska. Men när det nu återstår 18 dagar 
innan tiden för ett tecknande av ett slutgiltigt avtal med nuvarande nationalmuseichefens 
medverkan går ut är det av stor betydelse att få veta om ambitionerna kvarstår eftersom Arells 
förordnande upphör den 31 december. 

Min fråga är därför: 

Kommer ett slutligt avtal om Nationalmuseums övertagande av Porslinsmuseet att tecknas 
med Värmdö kommun före 2017 års utgång så som intentionen var när nu gällande 
samarbetsavtal tecknades? 

Jan-Olof Landqvist (S) 
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Fråga till Kommunstyrelsens ordförande om budget 2018 

För ett par månader sedan beslutades i det här forumet om budget för 2018. 
En budget som har historiskt små påslag och halverat överskottsmål jämfört med de senaste åren. 

Vi i Miljöpartiet reserverade oss mot budgeten och satsade betydligt mer på såväl skola som 
omsorg och kommunens sociala arbete i vårt budgetförslag. 

Vi är allvarligt oroade för hur såväl utbildningsverksamheterna och omsorgen i Värmdö kommun 
ska klara av att bibehålla och utveckla sin kvalitet och personal. 

Om ett par veckor ska den nya budgeten träda i kraft så jag undrar helt enkelt om du är glad, stolt 
och trygg över den budget som kommunen har att röra sig inom under 2018? 

Malin Åberg Aas 
Miljöpartiet de gröna i Värmdö 

2



Fråga till ordförande Peter Frej, Socialnämnden, Värmdö kommun 2017-12-11 

Fråga om hemlöshet 

Värmdö kommun hade tidigare en tak över huvudet-garanti, som, precis som den låter, 
garanterade våra mest utsatta någonstans att ta vägen. Men den togs bort 2010 av 
Moderaterna. 

Efter en fråga från oss Socialdemokrater på fullmäktigesammanträdet i februari 2017 sa du att 
vi på Värmdö inte hade några hemlösa som var i behov av en tak över huvudet garanti.  

Enligt en ny rapport från Socialstyrelsen finns över 100 hemlösa i Värmdö1. Det ger en helt 
annan bild av läget än den som du tecknade här i fullmäktige. 

Det är förstås angeläget att vi som fattar besluten har en god bild av hur verkligheten faktiskt 
ser ut. Det är ju första steget till att kunna adressera samhällsproblem på ett adekvat sätt. 

Därför vill jag fråga dig: 

Är du beredd att i närtid tillsammans med mig träffa några av vår kommuns mest utsatta för 
att höra deras bild kring behovet av en tak över huvudet-garanti? 

Ulla Staaf 

2:e vice ordförande i Socialnämnden (S) 

1 http://www.socialstyrelsen.se/nyheter/2017/flerpersoneriakuthemloshet 
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Enkel fråga om tecknande av IOP för ensamkommande som åldersuppskrivits

Fråga till: Socialnämndens ordförande, Peter Frej

I Värmdö har vi ett antal ensamkommande unga. Några av dem har bott här en längre tid och 
har hunnit rota sig. De har fått vänner och de har kommit in i studierna på Gustavsbergs 
Gymnasium. När Migrationsverket gör sin åldersutredning så skrivs åldern upp för några av 
dessa ungdomar till en ålder över 18. Om en ungdoms ålder skrivs upp så upphör Värmdö 
kommuns ansvar för ungdomen och den ersättning som staten betalar ut för bostad, skola och 
vård försvinner. När det gäller bostad hänvisas ungdomen till ett av Migrationsverkets 
anläggningsboenden, vanligtvis i en annan del av Sverige. 

Vid en åldersuppskrivning har den asylsökande ungdomen möjlighet att stanna i Värmdö om 
hen kan ordna ett eget boende. I Stockholms stad har kommunen tecknat IOP med 
Stadsmissionen för att underlätta för dessa unga att skaffa ett boende på den ort där de redan 
har börjat etablera sig. 

För att underlätta integrationen för dessa unga menar vi att det är viktigt att de kan fortsätta 
sin utbildning i den skola där de redan hunnit bygga upp relationer till lärare och kamrater.

Därför frågar jag dig, Peter:

Kommer det bli aktuellt att teckna en IOP för att ge ensamkommande vilkas ålder har skrivits
upp en möjlighet att stanna i Värmdö medan de slutför sina studier?

Filip Joelsson, Miljöpartiet de Gröna
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Fråga till ordförande Marie Bladholm, Utbildningsnämnden, Värmdö kommun 2017-12-11 

Hållbara skolor
Kommunen har ett stort behov av ytterligare verksamhetslokaler framöver. Genomförda 
kapacitetsutredningar påvisar exempelvis behovet av flera nya förskolor. På kommande 
sammanträde ska utbildningsnämnden exempelvis ta ställning till ett ärende där den planerade 
förskolan i Charlottendal föreslås utökas för att möjliggöra fler platser. 

Kommunen har pekat ut ”En hållbar kommun” som ett våra viktiga inriktningsmål och 
formuleringarna finns med i förslaget till detaljbudget för utbildningsnämnden för 2018.  

Inriktningsmålet beskrivs enligt följande ”Vi ska ge förutsättningarna att utveckla Värmdö 
kommun, så att en omställning till en mer hållbar livsstil kan underlättas. Vi vill skapa ett 
modernt samhälle som i alla aspekter är ekologiskt, ekonomiskt och socialt hållbart för 
generationer framåt. Värmdö kommun skall vara attraktiv och berikande att vistas och arbeta 
i. Vi vill erbjuda en livskraftig skärgårdskommun där naturens lugn möter pulserande lokala
samhällen, där vårt kulturarv tas tillvara.”

Därför vill jag fråga dig: 

Är du beredd att verka för att kommande förskolor som byggs i kommunen under kommande 
år är hållbara och uppfyller kriterier för Svanenmärkning och eller minst silvernivå enligt 
Miljöbyggnadsklassificeringen1? 

Carl Kangas 

2:e vice ordförande i utbildningsnämnden (S) 

1 https://www.sgbc.se/var-verksamhet/miljoebyggnad 
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Enkel fråga till ordförande i tekniska nämnden angående 
pendlarparkeringsplatser i Gustavsbergs centrum 

Sedan 2011 har antalet pendlarparkeringsplatser i kommunen ökat. Samtidigt har allt 
fler människor flyttat in till kommunen och behovet av pendlarparkeringsplatser är 
fortfarande betydligt större än tillgången. Det är svårt att hitta 
pendlarparkeringsplatser i närheten av kollektivtrafik trots det ökade antalet sedan 
detta beslutades i Översiktsplanen 2011. Enligt Infartsparkeringsplanen från 2016 
fanns då cirka 1400 platser i kommunen. 

Det regionala målet för alliansen i landstinget är att kollektivtrafikandelen ska öka 
med 2,5 procentenheter till 2020 och 5 procentenheter till 2030. Måltalet som har 
beslutats i det regionala trafikförsörjningsprogrammet gäller för hela länet. 
Miljöpartiet i Landstinget vill att kollektivtrafikens andel inom Stockholms län, ska 
öka med 5 procent till 2020 och med 10 procent till 2030 jämfört med 2015. Vi inom 
Miljöpartiet i Värmdö vill att kollektivtrafikandelen för Värmdös del 
ska fördubblas till 2020 för att minska klimatutsläppen och använda våra vägar mer 
effektivt. 

Om vi ska klara det behövs fler än de 969 parkeringsplatserna som finns i 
Infartsparkeringsplanen. 

Nu senast har antalet parkeringsplatser i Gustavsbergs centrum ökat efter att ny 
välbehövlig uppritning av parkeringen. Enligt en notis i MittI Värmdö för några 
veckor sedan ska det ha blivit cirka 20 nya parkeringsplatser. I notisen är det oklart 
om de nya parkeringsplatserna är 16-timmars pendlarparkeringar eller parkeringar 
med kortare tidszon. Nya tidzoner har markerats och ett stort antal 2- och 4-timmars 
platser finns idag. 

Min erfarenhet är att det sällan har varit brist på 2 eller 4-timmars platser. Men det 
har sedan länge varit nästan omöjligt att få en pendlarparkeringsplats i på 
centrumparkeringen i Gustavsberg efter klockan halv 8 på morgonen. 

Eftersom samtliga partier verkar vara överens om att andelen kollektivtrafikresenärer 
ska öka om än i lite olika utsträckning och att behovet av pendlarplatser inom 
kommunen sedan länge varit större än tillgången så blir min fråga till dig: 

Har antalet pendlarparkeringsplatser på centrumparkeringen i Gustavsberg 
verkligen blivit fler efter den nya uppritningen och tidsskyltningen? 

Malin Åberg Aas 
Miljöpartiet de gröna i Värmdö
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2017-12-07 

Interpellation till Fredrik Sneibjerg, kultur- och fritidsnämndens 
ordförande ang. möjligheten att utnyttja sporthallen på Ekvallen i 
Gustavsberg kvällstid för sysslolösa ungdomar. 

Det är allmänt känt att Gustavsbergs centrum tidvis, främst under kvällar och nätter varit utsatt 
för en hel del bråk och stök med medföljande otrygghet som följd för såväl direkt inblandade 
som för allmänheten. Troligtvis handlar det ofta om ungdomar som pga. sysslolöshet och brist på 
bra alternativ istället hittar på bus och stök. Något som i sig inte är något direkt nytt fenomen. 

Vi ifrån Sverigedemokraterna har dock funderat på ifall man inte skulle kunna minska stöket och 
samtidigt eventuellt bidra till att få en del av dessa ungdomar att istället engagera sig i olika 
former av idrottsaktiviteter genom att de under kvällstid kunde erbjudas att utnyttja sporthallen 
på Ekvallen.  
Sporter som kan utövas är exempelvis innebandy, fotboll, basket och handboll m.m. 
Förslagsvis kunde man försöka engagera Värmdö Polarna att hålla i aktiviteterna kring detta. 

I första hand har vi fokuserat på Gustavsbergs centrum, men ifall denna idé är genomförbar är 
det inget som borde hindra att det öppnar för tillämpning även på andra platser i anslutning till 
idrottsanläggningar drivna av kommunen.   

Tanken är att vi först och främst vill undersöka om detta över huvud taget är genomförbart. 

Vår fråga är: 

Finns det möjlighet att i kommunens regi utnyttja sporthallen på Ekvallen för aktiviteter riktade 
till ”sysslolösa ungdomar” efter normal stängningstid fram till kl.: 00:00 under fredagar och 
lördagar? 

Sverigedemokraterna Värmdö 
Thorulf  Empfevik 
gruppledare
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Interpellation till Peter Frej, Socialnämndens ordförande 
Kommunfullmäktige 2017-12-13 

Vilka är hemlösa i vår kommun och vad gör kommunen för 
dem? 

Idag finns inte en ”tak över huvudet garanti” i vår kommun utan Värmdö arbetar istället efter ett 
mål om att motverka hemlöshet genom förebyggande arbete. Enligt kartläggning från 
Socialstyrelsen beräknas idag 109 personer vara hemlösa i Värmdö. 

Med anledning av det undrar vi i Miljöpartiet: 

- Vilka är de hemlösa i vår kommun? Finns det några grupper som är mer 
representerade? 

- Finns det hemlösa minderåriga i vår kommun? Lever ensamkommande ungdomar 
som hemlösa i vår kommun som följd av att de har fått åldern uppskriven? 

- Omfattas vissa av de hemlösa av kommunens omsorg? Om ja, varför har Värmdö 
kommun i så fall inte tillhandahållit möjlighet till någon form av boende? 

- Har vi under mandatperioden fått fler hemlösa i vår kommun som följd av politiska 
beslut, exempelvis att lägga ned Älvsby gård? 

- Var bor idag de som tidigare bodde på Älvsby gård? 
- Värmdö kommun har idag ett mål att motverka hemlöshet genom förebyggande 

arbete, vad har gjorts under mandatperioden för att motverka hemlöshet? 
- Hur många personer i Värmdö kommun omfattas av kommunens förebyggande 

arbete mot hemlöshet? 

Hanna Thorell och Thomas Taylor 
Miljöpartiet de gröna i Värmdö 
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Interpellation till ordförande Deshira Flankör, Kommunstyrelsen, Värmdö kommun 2017-12-11 

Ensamkommande ungdomars möjligheter att bo kvar i 
kommunen efter 18-årsdagen. 

Kommunen kan bestämma att ensamkommande ungdomar får bo kvar under asylprocessen även 
efter de fyllt 18 år och går i gymnasiet eller inom särskolan, komvux, särvux, och folkhögskolan. 
Studierna skall vara på heltid. 

18-årsdagen är för många ungdomar i Sverige en högtidsdag som ger livet en ny mening och nya
möjligheter. Dagen firas som glädjens dag. När vi då vänder oss mot de ensamkommande
ungdomarna som flytt till Sverige i förhoppning om att kunna hitta ett nytt liv blir bilden helt
annorlunda. Det har t o m lett till att ungdomar tagit sina liv för att slippa skiljas från den trygga
miljön, kompisar och skola som de levt i. Sådana exempel har vi också i Värmdö kommun.

Den stora frågan för de ensamkommande ungdomarna är därför: Får jag bo kvar i kommunen 
och läsa färdigt min utbildning eller kommer jag att betraktas som vuxen och skickas till 
Migrationsverkets förläggningar. Enligt tidigare regelverk är det staten genom Migrationsverket 
som ansvarar för boendet för vuxna asylsökande.  

Åldersbedömningen är numera en viktig del i asylprocessen. Detta sker dels genom analys av 
visdomständer dels röntgen av knäledens utveckling. Denna bedömning har redan påverkat 
tusentals ungdomar. Kritiken mot sättet att göra åldersbedömning har bl a lett fram till att vissa 
experter föreslår att det skall bildas en katastrofkommission. Beslut om åldersuppskrivning kan 
överklagas i samband med överklagande av avslagsbeslut. 

Många av dessa ungdomar finns idag i våra nationella program för att skaffa sig en utbildning.  

Efter genomförd utbildning har ungdomarna enligt de nya reglerna möjlighet att under 6 
månader få tillstånd för att söka och få en anställning. Detta kan leda till att de får ett 
uppehållstillstånd.  

Därför frågar jag dig Deshira Flankör 

1) Får ensamkommande asylsökande som påbörjat ett nationellt program och fyllt 18 år eller
åldersuppräknats bo kvar i Värmdö och fortsätta sina studier tills de är klara?

2) Ser kommunen positivt på att anordna en mötesplats mellan näringslivet i Värmdö och de
ensamkommande ungdomarna som genomför sin gymnasieutbildning eller motsvarande?

3) Kan du tänka dig att ta ett initiativ för att involvera civilsamhället i en sådan verksamhet?

För den socialdemokratiska gruppen 

Johnny Tedenfors 
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Interpellation till ordförande Fredrik Sneibjerg, KSPU, Värmdö kommun 2017-12-11 

Parkeringssituationen i Gustavsberg

Parkeringsnorm är kommuners sätt att ange det lägsta antal parkeringsplatser som behöver 
anläggas för att bevilja ett hus bygglov. I detaljplanen för Porslinskvarteren, som antogs 2011, 
angavs parkeringsnormen till 0,8 platser per lägenhet. Två år senare ändrade 
kommunfullmäktige, efter förvaltningens inrådan, normen till 0,8 p-platser per 1000 kvm 
bruttototalarea (BTA). 

Skälet var det stora behovet av små lägenheter och möjligheten att kunna pressa hyror/avgifter. 
Det är nämligen väldigt kostsamt att bygga parkeringsplatser. Antagandet var att de mindre 
hushållen skulle bebos av en övervägande andel unga som mer sällan har egen bil. 

I underlaget som kommunfullmäktige grundade sitt beslut på, beskrev dåvarande 
kommundirektören att ändringen av ”beräkningsmetod bedöms inte påverka det totala antalet 
boendeparkeringar utslaget på hela projektet framtidens Gustavsberg”. 

I detaljplanen beräknades 1 100 lägenheter i Porslinskvarteren. Det skulle ha inneburit 880 
parkeringsplatser. Nu visar det sig att det blir 1 700 lägenheter. Utfall i p-tal är efter den ändrade 
normen 0,5. Det innebär ca 850 parkeringsplatser, alltså 30 färre än när detaljplanen antogs - 
trots att det har byggts 600 fler lägenheter. 

Konsekvensen har blivit att många boende ifrågasätter kommunens planering av området, även 
om det ytterst är byggaktörernas skyldighet att informera om förutsättningarna i området vid ett 
köp av deras lägenheter. 

1. Hur väl tycker du att utfallet stämmer med de konsekvensbeskrivningar som
presenterades när kommunfullmäktige beslutade?

2. Är du tillfreds med antalet p-platser  eller skulle du vilja se fler parkeringsplatser i
hamnområdet, i så fall hur och var?

3. Hur har uppföljningen av KF:s beslut skett för att säkerställa att den konsekvensanalys
som då gjordes blev verklighet?

4. Hur går det med idén om parkeringshus i centrala Gustavsberg?

För den socialdemokratiska gruppen 

Mikael Lindström 
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Interpellation till ordförande Jan Dolk, Vård och omsorgsnämnden, Värmdö kommun 2017-12-11 

Ett omtag i Hemtjänsten 

Vård och omsorgsnämnden beräknas under 2017 dra över budgeten med 23,2 miljoner kronor 
varav 13 miljoner kronor hänför sig till hemtjänsten. Så har utfallet sett ut under de senaste åren, 
2016 var underskottet för hemtjänsten 10,5 miljoner kronor. 

Siffrorna talar sitt tydliga språk, nämligen att hemtjänstens verksamhet är underbudgeterad. 
Tidigare organisationsförändringar har inte heller förbättrat situationen. Enligt vår mening behövs 
det således skjutas till mer pengar för att få verksamheten att fungera. Alliansens årliga höjning av 
budgeten med 1 % för löneökningar ger även en ond spiral då löneökningarna ligger på drygt 2 % 
i denna personalintensiva verksamhet. 

Här är även sommargästerna ett problem såtillvida att Värmdö kommun är en mycket attraktiv 
sommarkommun med många tillfälliga hemtjänstkunder och höga kostnader som följd. 

Underbudgeteringen leder till svåra arbetsförhållanden för våra medarbetare. Detta leder i sin tur 
till att hemtjänsten har svårt att rekrytera personal vilket visar sig i att det är få som söker 
anställning inom hemtjänsten. Det gör att man måste anlita bemanningsföretag och den ordinarie 
personalen får arbeta än mer övertid, vilket sliter ut våra mycket kompetenta medarbetare. 

För brukarna är det jobbigt att ständigt träffa nya personer, ofta från bemanningsföretag, och tiden 
för olika åtgärder är mycket snålt tilltagen. Ett exempel på den stressiga situationen för såväl 
brukare som personal är att tiden för att laga maten för en brukare är bestämd till endast 15 minuter. 
På de 15 minuterna ska man ta fram en matlåda ur frysen, värma den, duka fram och servera, ha 
en lugn och trevlig matstund och duka av. Det borde inte vara svårt att förstå att den matematiken 
inte går ihop. 

Det behöver således göras ett rejält omtag för att få hemtjänsten att fungera. De 13 miljonerna som 
hemtjänsten drar över budgeten med 2017 och som förmodligen kommer att bli minst lika mycket 
under 2018 behövs i hemtjänsten. De behövs för att ge personalen hyfsade löner och flexibla 
scheman och för att brukarna ska få en chans att bli sedda som individer med olika behov. 

Vi vill således se en modern hemtjänst som blir ett föredöme där personalen trivs och vill arbeta 
och där brukarna får ett bra liv. 

Utifrån ovanstående beskrivning vill vi ställa följande frågor till dig : 

1. Delar du vår bedömning av att hemtjänsten har stora problem ?

2. Vilka åtgärder ska du vidta för att komma tillrätta med hemtjänstens problem ?
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3. Är du beredd att tillskjuta de medel som erfordras för att hemtjänsten ska få rimliga
arbetsförhållanden och bli en arbetsplats som lockar till en anställning där ?

4. Är du beredd att undersöka ett utjämningsysten kommuner emellan för att komma tillrätta
med Värmdös höga kostnader för sommargäster ?

För den socialdemokratiska gruppen 

Ann-Kristin Särnbrink Henrik Paulsen 
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SD VÄRMDÖ Dat 2017-11-28 

Samarbete mellan förskolan och äldreomsorgen 

Att bli äldre kan innebära att man känner sig socialt isolerad, vilket forskare 
kopplar ihop med ökad risk för depressioner, demens och andra hälsoproblem. 
Det är ofta just de äldsta i vårt samhälle som förlorat sina närmsta relationer, 
som känner sig särskilt ensamma. Det här visar forskning på Statistiska 
Centralbyrån (SCB) 

Vårt samhälle har blivit väldigt ålders segregerat och vi alla förlorar mycket på 
det. 
Det är lätt hänt att både förskolebarn och de som bor på äldreboenden blir 
isolerade från samhället. De lever i sin egen lilla bubbla om dagarna.  
Många barn har inte kontakt med äldre människor men med den här idén skulle 
de få chansen att möta varandra över generationsgränserna.  
Det har visat sig i studiegrupper både i USA och Sverige att mötet över 
generationsgränser faktiskt utvecklar barnens respekt och empati. Samarbetet 
är ett bra sätt för barnen att tillägna sig etiska värden och normer genom 
konkreta upplevelser. Man skulle uppmuntra och stärka barnens medkänsla och 
inlevelse i andra människors situation. 

Det finns barn som inte har någon kontakt med äldre människor och jag tror att 
det är viktigt för barnen att på ett trevligt sätt få möjlighet att träffa människor 
från en annan generation. 

Äldre och förskola i samarbete har prövats i en hel del kommuner. Exempelvis 
Härnösand, Huddinge, Valdemarsvik och Haninge Kommun. 
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Vad händer då när samhällets äldsta tillbringar sina dagar med samhällets 
yngsta? 

Jo, möjligheten för de äldre att umgås med barnen fick dem att känna sig yngre 
och gav dem känsla av glädje, livslust och dom hanterade sociala situationer 
bättre än genomsnittet. De fick även vara behjälpliga med att pyssla, leka och 
läsa med barnen som gav dem en känsla av att vara behövda. 

Syftet är att stärka förskolans värdegrundsarbete genom att på ett konkret sätt 
låta barnen utveckla sin empati och omtanke samt skapa öppenhet och respekt 
för människor olika behov och skillnader i vårt samhälle. 

Mina Synpunkter 

Umgänget över generationsgränserna och utanför våra gängse sammanhang 
främjar vår förståelse och inlevelseförmåga för andras liv och olika situationer. 
Vi ser i samhället idag hur det sociala umgänget sjunker ju äldre vi blir och vilka 
negativa aspekter vad gäller psykisk och fysisk hälsa det medför. 
Jag är övertygad om att umgänge mellan barn och äldre är positiv för den 
enskildes individuella och kollektiva utveckling. Även förståelsen och respekten 
för de äldres situation i samhället. 

Yrkande 

Därför yrkar vi att kommunfullmäktige ger vård- och omsorgsnämnden i 
uppdrag: 

Att ge de äldre möjligheter till mer kvalitativ tid, inspiration och glädje att få 
tillfället att som i andra kommuner ovan nämnt få umgås med förskolebarn för 
att därigenom ge dem än mer meningsfull tillvaro den senare delen av deras liv. 

Detta medför inga direkta kostnader utan kan mer ses som en höjning av 
människors (de yngre och äldres) kvalitativa vardagsliv. 

Källor: 

SCB Äldres levnadsförhållanden 
Studie i Sociala relationer och upplevelser av ensamhet. Kap 20. 
Av Mikael Nordenmark 

Thorulf Empfevik 
Gruppledare SD Värmdö 
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Från: Emmy Sjöblom
Till: Emil Steen
Ärende: Avsägelse av uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige
Datum: den 7 december 2017 14:50:27

Hej Emil,

Jag kommer tyvärr att lämna Värmdö efter årsskiftet och måste därför avsäga mig mitt uppdrag
som ledamot i kommunfullmäktige från den 15 december.

Emmy Sjöblom, 880705-0060

Med vänliga hälsningar

Emmy Sjöblom
Ombudsman
Socialdemokraterna i Uppsala
Telefon: 072 – 521 30 81
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Från: Nilsson, Krister (SHM-PRI)
Till: Emil Steen
Kopia: Linda Nygren
Ärende: Avsägelse styrelseuppdrag Gustavsbergsbadet
Datum: den 12 december 2017 03:17:02

Hej Emil!

Jag vill härmed avsäga mig uppdraget som ersättare i Gustavsbergsbadets styrelse.

Bästa hälsningar, Krister

Krister Nilsson
Managing Director, Sustainability

M +46733550618
E Krister.Nilsson@primegroup.com
www.primegroup.com
www.webershandwickemea.com
Prime Weber Shandwick, Slussplan 9 SE-111 30 Stockholm

Prime_logo

PRWeek Global Agency of the Year & Global Campaign of the Year (2017)
The Holmes Report Global Agency of the Year (2017)
Most Awarded PR Firm, Cannes Lions International Festival of Creativity (2016)

This message contains information which may be confidential and privileged. Unless you
are the intended recipient (or authorized to receive this message for the intended recipient),
you may not use, copy, disseminate or disclose to anyone the message or any information
contained in the message.  If you have received the message in error, please advise the
sender by reply e-mail, and delete the message.  Thank you very much.
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Från: Jesper Grip
Till: Emil Steen
Ärende: Avsäga plats u-nämnden
Datum: den 12 december 2017 23:21:03

Hej Emil

Här med säger jag upp min plats som ersättare i utbildningsnämnden för Miljöpartiet
Värmdö. 
Uppsägningen gäller från och med 12/12 2017 eller närmast möjliga datum därefter. 

MVH
Jesper Grip
780324-0030
070-479 96 91
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